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Spartacuslijn 1 Hasselt-Maastricht  -  Bijkomende studies

In het regeerakkoord hebben we ons geëngageerd om het Spartacusproject in Limburg 
volledig te realiseren. Het project moet namelijk de nog steeds ontbrekende ruggengraat 
vormen van het openbaar vervoer in Limburg met een goede ontsluiting van het oosten en 
noorden van de provincie. Bovendien komt het plan ook de aansluitingen met de rest van 
Vlaanderen en de Euregio ten goede. Een totale realisatie met Spartacuslijn 1 Hasselt-
Maastricht, Spartacuslijn 2 Hasselt-Maasmechelen en Spartacuslijn 3 Hasselt-Pelt, blijft 
dus het uitgangspunt.

Voor Spartacuslijn 2 Hasselt-Maasmechelen werd al beslist om voorlopig al te starten met 
trambussen in afwachting van een sneltram. Bij het onderzoek dat daarover werd gevoerd, 
werd ook voor Spartacuslijn 1 Hasselt-Maastricht de denkpiste voor een trambus door 
Tractebel indicatief onderzocht. De minister zei daarover het volgende in de Commissie 
voor Mobiliteit en Openbare Werken van 28 mei 2020:

“Wij hebben een indicatieve studie gevraagd. Die is gemaakt door Tractebel. Ik wil die 
studie zeker ter beschikking stellen. Daarin heeft men zelfs in eerste instantie zowel voor 
lijn 1 als voor lijn 2 een soort calculatie gemaakt. Voor lijn 2 was die zeker interessant. 
Het dossier van lijn 1 is echter veel verder gevorderd. Ik denk dat dat ook al is gezegd. 
Dat heeft niet stilgelegen sedert 2016. Men heeft daar heel wat stappen in gezet. De 
belangrijkste stap was die van 24 mei 2019. Toen is de selectieleidraad voor lijn 1 
goedgekeurd. Ik denk dat het geen optie is om dat project terug te draaien. Integendeel, 
we willen ook dat tracé zo snel mogelijk implementeren.”

Volgens die studie zou een trambus op Spartacuslijn 1, op een volledig vrije bedding, zes 
minuten langer nodig hebben dan een sneltram om het volledige traject af te leggen. 
Daarnaast is er het probleem van de vrije bedding. Als we pendelaars willen motiveren om 
de auto te laten staan en het openbaar vervoer te nemen, dan moeten we hun een 
aantrekkelijk alternatief kunnen aanbieden. Voor trambussen kan dat enkel als ze ook op 
een vrije bedding kunnen rijden over het hele traject. Een sneltram heeft genoeg met een 
tracé van 3 m breed, maar voor trambussen is er minstens 7,20 m nodig omdat ze in twee 
richtingen moeten kunnen rijden. Tot slot werd er al een heel aantal kunstwerken 
aangelegd op basis van de bestaande plannen voor Spartacuslijn 1.

Zijn er, ondanks het antwoord van de minister van 28 mei 2020, toch nog verdergaande 
studies gebeurd voor Spartacuslijn 1 Hasselt-Maastricht?

Indien ja, is er bestudeerd:



a) of een enkele vrije bedding volstaat om het traject in beide richtingen te bedienen;

b) wat de consequenties zijn op de lopende procedure;

c) wat de consequenties zijn voor de reeds aangelegde kunstwerken;

d) in hoeverre er rekening wordt gehouden met het toekomstige knooppuntennetwerk?
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Omtrent Hoogwaardig Openbaar Vervoer werd er voor Spartacus lijn 1 niet verder 
gestudeerd.

 


